

REPORT TO THE HOUSE

Thursday, November 26, 1970.

The Special Committee on Election Expenses has the honour to present its

FIRST REPORT

Your Committee recommends that it be granted leave to retain the services of a legal counsel during the Committee's consideration of the limitation and control of election expenses in Canada.

Respectfully submitted,

Le président

HYLIARD CHAPPELL

Chairman

RAPPORT À LA CHAMBRE

Le jeudi 26 novembre 1970.

Le Comité spécial sur les dépenses électorales a l'honneur de présenter son

PREMIER RAPPORT

Le Comité recommande que permission lui soit accordée de retenir les services d'un conseiller juridique lorsqu'il étudie la limitation et le contrôle des dépenses électorales au Canada.

Respectueusement soumis,

The Chairman read the First Report of the Special Committee on Election Expenses and proposed that it be presented to the House.

FIRST REPORT

Your Subcommittee recommends that it be granted leave to retain the services of a legal counsel during the Subcommittee's consideration of the limitation and control of election expenses in Canada.

1. That the witness for Tuesday, December 1, 1970, be Mr. Gordon Davidson, Chief Electoral Officer for Nova Scotia and two members from the Nova Scotia Legislative Assembly.

2. That the witness for Thursday, December 3, 1970, be Mr. Gordon Davidson, Chief Electoral Officer for Nova Scotia and two members from the Nova Scotia Legislative Assembly.

3. That the witness for Tuesday, December 8, 1970, be Mr. Gordon Davidson, Chief Electoral Officer for Nova Scotia and two members from the Nova Scotia Legislative Assembly.

4. That a per diem allowance of \$500 and reimbursement for travel and travelling expenses be offered to the two members from the Nova Scotia Legislative Assembly for their scheduled appearance before the Committee.

5. That the services of a legal counsel be retained during the Committee's consideration of the limitation and control of election expenses.

Then the Chairman read a letter from Mr. Lester, Attorney General of the Nova Scotia New Democratic Party, asking to appear before the Committee.

Thereon, on motion of Mr. Forrester, it was agreed that recommendation 5 of the First Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure be amended to read as follows:

Le Sous-comité recommande qu'il soit accordé au Sous-comité de retenir les services d'un conseiller juridique pendant qu'il étudie les dépenses électorales au Canada.

PREMIER RAPPORT

Votre Sous-comité recommande qu'il soit accordé au Sous-comité de retenir les services d'un conseiller juridique pendant qu'il étudie la limitation et le contrôle des dépenses électorales au Canada.

1. Que la Société Radio-Canada et M. Murray Maynard soient les témoins à la séance du mardi 1er décembre 1970.

2. Que le Comité du travail du Canada soit le témoin à la séance du jeudi 3 décembre 1970.

3. Que M. Gordon Davidson, directeur général des élections de la Nouvelle-Écosse et deux députés de l'Assemblée législative de la Nouvelle-Écosse soient les témoins à la séance du mardi 8 décembre 1970.

4. Qu'une allocation quotidienne de 500 \$ et des frais de déplacement et de séjour raisonnables soient offerts aux deux députés de l'Assemblée législative de la Nouvelle-Écosse pour leur témoignage devant le Comité.

5. Que l'on retienne les services d'un conseiller juridique pendant que le Comité étudie les dépenses électorales au Canada.

Le président a lu une lettre de M. Lester, chef de file du Parti Nouveau-Démocratique de la Nouvelle-Écosse, dans laquelle il demande de témoigner devant le Comité.

Ensuite, sur la proposition de M. Forrester, il a été convenu que la recommandation 5 du premier rapport du Sous-comité sur le programme et de la procédure soit modifiée pour se lire comme suit: